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BRM.0002.3.2018 

 

Protokół Nr XLV/18 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 24 kwietnia 2018 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych: radny Paweł Bloch – nieobecność usprawiedliwiona, radna 

Agnieszka Ślizak – nieobecność usprawiedliwiona.  

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, sekretarz Dorota Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, radca 

prawny Bogdan Królikowski oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

 

Przewod. obrad stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności.  

 

Ad 2. 

Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XLIV/18 z dnia 13 marca 2018 r.  

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2018 – 

2030; 

b) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2018; 

c) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki; 

d) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków z budżetu Gminy Szydłowiec, w ramach 

,,Programu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie Szydłowiec”; 

e) zamiaru utworzenia Szkoły Muzycznej I stopnia w Sadku; 

f) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie 

odpowiedzi na skargę sygn. akt VIII DK/28/17 Prokuratury Rejonowej w Przysusze 

Ośrodek Zamiejscowy w Szydłowcu dot. uchwały Nr 135/XXI/16 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 17 czerwca 2016 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Szydłowiec. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwiania. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad. 
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Ad 3. 

Przewod. obrad poinformował, że protokół Nr XLIV/18 z dnia 13 marca 2018 r. był wyłożony 

do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady Miejskiej w obowiązującym terminie. 

Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec powyższego zaproponował przyjęcie go 

bez odczytania. 

 

za – 13 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 4. 

Informacja z prac Burmistrza Szydłowca pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu za 

okres od 13 marca 2018 roku do 23 marca 2018 roku przedstawił burmistrz Artur Ludew. 

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia: 

1. Zarządzenie nr 42/18 z dnia 14 marca 2018 roku w sprawie ogłoszenia otwartego 

konkursu ofert na realizację w roku 2018 zadania własnego gminy w zakresie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii. 

2. Zarządzenie nr 43/18 z dnia 14 marca 2018 roku w sprawie zwrotu kosztów zakupu 

okularów korygujących wzrok na stanowiskach pracy wyposażonych w monitory 

ekranowe dla pracowników Urzędu Miejskiego w Szydłowcu. 

3. Zarządzenie nr 44/18 z dnia 19 marca 2018 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek 

czynszu w lokalach wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Szydłowiec. 

4. Zarządzenie nr 45/18 z dnia 19 marca 2018 roku w sprawie zamiany nieruchomości 

gruntowych położonych w Szydłowcu. 

5. Zarządzenie nr 46/18 z dnia 28 marca 2018 roku w sprawie przedstawienia 

sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za 2017 rok wraz 

z informacją o stanie mienia Gminy oraz planów finansowych instytucji kultury.  

6. Zarządzenie nr 47/18 z dnia 28 marca 2018 roku w sprawie przedstawienia 

sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za 2017 rok.  

7. Zarządzenie nr 48/18 z dnia 29 marca 2018 roku zmieniające Zarządzenie w sprawie 

tworzenia aktów prawnych w Urzędzie Miejskim w Szydłowcu. 

8. Zarządzenie nr 49/18 z dnia 30 marca 2018 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2018. 

9. Zarządzenie nr 50/18 z dnia 4 kwietnia 2018 roku w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego instytucji kultury pn. Szydłowieckie Centrum Kultury – 

ZAMEK za 2017 rok. 

10. Zarządzenie nr 51/18 z dnia 5 kwietnia 2018 roku w sprawie obniżenia w drugim 

przetargu ustnym nieograniczonym ceny wywoławczej lokalu mieszkalnego nr 7 

położonego w budynku przy pl. Marii Konopnickiej 13 w Szydłowcu. 

11. Zarządzenie nr 52/18 z dnia 9 kwietnia 2018 roku w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej w Szydłowcu przy 

ul. Pięknej oznaczonej numerem działki 1379/16. 

12. Zarządzenie nr 53/18 z dnia 9 kwietnia 2018 roku w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej w Szydłowcu przy 

ul. Pięknej oznaczonej numerem działki 1382/13 i 1383/17. 

13. Zarządzenie nr 54/18 z dnia 9 kwietnia 2018 roku w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej w Szydłowcu 

oznaczonej numerami działek 757 i 758. 
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14. Zarządzenie nr 55/18 z dnia 9 kwietnia 2018 roku w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej w Szydłowcu przy 

ul. Jastrzębskiej, oznaczonej numerem działki 5727. 

15. Zarządzenie nr 56/18 z dnia 9 kwietnia 2018 roku w sprawie ogłoszenia przetargu na 

zbycie nieruchomości gruntowej, położonej w Szydłowcu przy ul. Parkowej oraz 

powołania komisji przetargowej. 

16. Zarządzenie nr 57/18 z dnia 9 kwietnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji 

Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na budowę ulicy Parkowej w Szydłowcu.  

17. Zarządzenie nr 58/18 z dnia 13 kwietnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji 

Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na przebudowę ulicy Polnej w Szydłowcu.  

18. Zarządzenie nr 59/18 z dnia 19 kwietnia 2018 roku w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej w Szydłowcu na 

osiedlu Wschód, oznaczonej numerem działki 5716/7. 

19. Zarządzenie nr 60/18 z dnia 19 kwietnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji 

Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na przebudowę ulicy Żołnierzy Września 1939 roku 

w Szydłowcu. 

20. Zarządzenie nr 61/18 z dnia 19 kwietnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji 

Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na przebudowę drogi gminnej nr 373 w miejscowości Długosz 

gmina Szydłowiec. 

21. Zarządzenie nr 62/18 z dnia 20 kwietnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji 

Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na przebudowę ulicy Świętokrzyskiej w Szydłowcu.  

22. Zarządzenie nr 63/18 z dnia 20 kwietnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji 

Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na przebudowę drogi gminnej w miejscowości Sadek gmina 

Szydłowiec na odcinku od km 0+007,65 do km 0+350. 

 

Przekazano do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał w sprawie: 

1. Zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2018 – 2030. 

2. Zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2018. 

3. Zaciągnięcia długoterminowej pożyczki. 

4. Ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków z budżetu Gminy Szydłowiec, w ramach 

,,Programu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie Szydłowiec”. 

5. Zamiaru utworzenia Szkoły Muzycznej I stopnia w Sadku. 

 

W okresie od 13 marca do 23 kwietnia 2018 roku 2018 roku wydano jedną decyzję 

umorzeniową w podatku od nieruchomości dla osoby fizycznej na kwotę 1.271,00 zł (słownie 

tysiąc dwieście siedemdziesiąt jeden złotych). 

 

Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na Sesji w dniu 13 

marca 2018 roku. 

 

1. Uchwała nr XLIV/289/18 w sprawie podziału gminy Szydłowiec na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich numerów i granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu - 

uchwała zrealizowana. 
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2. Uchwała nr XLIV/290/18 w sprawie podziału gminy Szydłowiec na stałe obwody 

głosowania - uchwała zrealizowana. 

3. Uchwała nr XLIV/291/18 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych i nauczycieli, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Szydłowiec oraz 

określenia trybu, warunków i przypadków, w których nauczycielowi zatrudnionemu 

w pełnym wymiarze zajęć można obniżyć tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin - 

uchwała zrealizowana. 

4. Uchwała nr XLIV/292/18 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli 

i innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie 

gminy Szydłowiec oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania 

i wykorzystania dotacji - uchwała zrealizowana. 

5. Uchwała nr XLIV/293/18 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2018 – 2030 – uchwała w trakcie realizacji.  

6. Uchwała nr XLIV/294/18 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec 

na rok 2018 – uchwała w trakcie realizacji.  

7. Uchwała nr XLIV/295/18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Szydłowieckiego – uchwała w trakcie realizacji.  

8. Uchwała nr XLIV/296/18 w sprawie ustalenia trybu postępowania o udzielanie dotacji 

ze środków budżetu Gminy dla rodzinnych ogrodów działkowych działających na 

terenie gminy Szydłowiec, sposobu jej rozliczenia oraz sposobu kontroli wykorzystania 

dotacji – uchwała w trakcie realizacji.  

9. Uchwała nr XLIV/297/18 w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Szydłowiec 

w 2018 r - uchwała zrealizowana. 

10. Uchwała nr XLIV/298/18 w sprawie powołania Komisji doraźnej ds. zmiany statutów 

sołectw Gminy Szydłowiec - uchwała zrealizowana. 

11. Uchwała nr XLIV/299/18 w sprawie powołania Komisji doraźnej ds. zmiany Statutu 

Gminy Szydłowiec - uchwała zrealizowana. 

Wszystkie uchwały w ustawowym terminie 7 dni zostały przekazane do właściwego dla 

nich organu nadzoru.  

Uchwały stanowiące prawa miejscowe zostały opublikowane w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Mazowieckiego.  

 

Ad 5. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że w budżecie gminy Szydłowiec na 

2018 r. dokonano zmian w trybie art. 257, pkt 1 ustawy o finansach publicznych pomiędzy 

sesjami tj. od 13.03.2018 r. do 24.04.2018 r. 

 

Zarządzeniem Nr 49/18 Burmistrza Szydłowca z dnia 30 marca 2018 r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

1. W rozdziale 75011 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 16 z dnia 28 lutego  2018 r. 

dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 720,00 zł  - 

z przeznaczeniem  na realizację zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 

obejmujących zadania wynikające z ustawy – Prawo o aktach stanu cywilnego, ustawy 

o ewidencji ludności oraz ustawy o dowodach osobistych  
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2. W rozdziale 85230 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 34 z dnia 9 marca  2018r. 

dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 30.000 zł - 

z przeznaczeniem na realizację wieloletniego programu – Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania. 

 

Razem powyższym Zarządzeniem zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 

30.720 zł. 

 

Ad 6a. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2018 – 2030. Zmianie 

ulega treść przedsięwzięcia z ,,(P) (BO) Przebudowa ulicy Żołnierzy Września 1939 roku 

w Szydłowcu” na ,,(P) (BO) Przebudowa ulicy Żołnierzy Września oraz części ulicy Brzozowej 

w Szydłowcu”. 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2018 – 2030. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Wiceprzewodniczący RM Józef Jarosiński zapytał o treść autopoprawki tj. ,,(P) (BO) 

Przebudowa ulicy Żołnierzy Września 1939 roku w Szydłowcu” na ,,(P) (BO) Przebudowa 

ulicy Żołnierzy Września oraz części ulicy Brzozowej w Szydłowcu” czy zadanie to będzie 

realizowane z budżetu obywatelskiego w ramach przedsięwzięć w okresie 2 – 3 lat. Z tego co 

radny wie budżet obywatelski powinno realizować się w jednym roku budżetowym.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że jeżeli chodzi o przedstawione zadanie 

rzeczywiście jest to zadanie wieloletnie, natomiast zapis dotyczący budżetu obywatelskiego 

będzie zrealizowany jeszcze w tym roku. Zadanie to ma polegać na tym, że zostanie wykonane 

w formule „zaprojektuj – wybuduj” i w specyfikacji technicznej tego przedsięwzięcia został 

zawarty termin na wykonanie dokumentacji projektowej na ok. 3 miesięcy od dnia podpisania 

umowy. W związku z powyższym budżet obywatelski będzie wykonany jeszcze w tym roku.  

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 11 głosów, przeciwnych – 1 głos, wstrzymujących się - 1 głos.  

 

Ad 6b. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2018. Zmianie ulega treść 

przedsięwzięcia z ,,(P) (BO) Przebudowa ulicy Żołnierzy Września 1939 roku w Szydłowcu” 

na ,,(P) (BO) Przebudowa ulicy Żołnierzy Września oraz części ulicy Brzozowej 

w Szydłowcu”. 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 

rok 2018.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 12 głosów, przeciwnych – 1 głos, wstrzymujących się - 0 głosów.  
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Ad 6c. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki wraz z uzasadnieniem. W związku z planowaną do realizacji 

w latach 2018 – 2019 inwestycją pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej z przyłączami oraz 

pompowniami w Szydłowcu, ulice: Książek Stary, Książek Nowy i Książek Majdowski – 

I etap”  przedstawia się projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki 

z WFOŚiGW na planowane sfinansowanie w/w przedsięwzięcia. Realizacja inwestycji 

zaplanowana jest w budżecie Gminy Szydłowiec na 2018 rok i Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2018 - 2030. W roku 2018 planowane są wydatki 

w wysokości 400.000 zł, natomiast w 2019 roku w wysokości 1.900.000 zł. Dwuletni okres 

realizacji inwestycji podyktowany jest możliwymi terminami zakończenia prac przez 

wykonawcę i oddania kanalizacji do użytkowania. Proponowana wysokość pożyczki 

2.300.000 zł, stanowi 100% wartości planowanych wydatków kwalifikowanych inwestycji. 

Proponuje się uruchomienie pożyczki w następujących terminach: 

1) w roku 2018 – 400.000 zł,  

2) w roku 2019 – 1.900.000 zł.  

Proponowane terminy spłaty:  

1) w roku 2020 – 255.560 zł,  

2) w latach 2021 - 2028 – 255.555  zł rocznie.  

Pożyczka z WFOŚiGW jest korzystna dla gminy z uwagi na niskie oprocentowanie dla 

jednostek samorządu terytorialnego (w stosunku rocznym 0,9 stopy redyskontowej weksli, lecz 

nie mniej niż 1,5%) oraz 12 miesięczną karencję w spłacie, licząc od dnia wypłaty całości 

pożyczki. Kolejnym czynnikiem i to najistotniejszym jest możliwość ubiegania się o umorzenie 

w wysokości 30% kwoty wypłaconej pożyczki. Umorzenie udzielane jest w przypadku 

terminowego zakończenia i rozliczenia zadania jak również osiągnięcia założonych efektów 

ekologicznych. Kwota przewidzianej do zaciągnięcia pożyczki jest zgodna z prognozą łącznej 

kwoty długu, będącej integralną częścią WPF.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się - 1 głos.  

 

Ad 6d.  

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków z budżetu Gminy Szydłowiec, w ramach „Programu budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie Szydłowiec”. W § 6 słowa ,,danego roku” 

zastępuje się ,,Gminy Szydłowiec na dany rok”. Paragraf ten otrzymałby brzmienie: 

,,Udzielenie dotacji uzależnione jest od wielkości środków zaplanowanych w uchwale 

budżetowej Gminy Szydłowiec na dany rok.” 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji celowej 

na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków z budżetu Gminy 

Szydłowiec, w ramach „Programu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie 

Szydłowiec” wraz z uzasadnieniem. Do zadań własnych gmin należy między innymi 

zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty, w tym w zakresie usuwania i oczyszczania 
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ścieków komunalnych. Celem niniejszej uchwały jest poprawa stanu środowiska na terenie 

Gminy Szydłowiec poprzez ograniczenie ilości nieoczyszczonych ścieków socjalno-bytowych 

odprowadzonych bezpośrednio do gruntu lub wód oraz rozwiązane problemu niewłaściwego 

pozbywania się ścieków. Najbardziej optymalnym rozwiązaniem zmierzającym do osiągnięcia 

wyżej wymienionego celu jest budowa przydomowych oczyszczalni ścieków. Zgodnie 

z obowiązującymi przepisami ustawy Prawo Ochrony Środowiska gmina może dofinansować 

zadania z zakresu realizacji przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy ze środków 

budżetowych, poprzez podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji celowej na dofinansowanie budowy tych urządzeń. Podjęcie niniejszej uchwały 

przyczyni się do uporządkowania gospodarki ściekowej, poprawy warunków życia i zdrowia 

mieszkańców Gminy Szydłowiec, wyeliminowania zagrożeń dla zasobów wodnych, a także 

zwiększenia konkurencyjności gminy – poprzez poprawę atrakcyjności turystycznej 

i rekreacyjnej. Mając powyższe na uwadze podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni 

uzasadnione. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad stwierdził, że ma uwagę do załącznika do projektu uchwały i zwrócił się, aby 

we wniosku na końcu zostało dokończone zdanie dot. załącznika, ponieważ brakuje tam 

wskazania właściwej ustawy.  

 

Kierownik Janusz Pytlak oznajmił, że zostało już to wykonane.  

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 13 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 6e.  

Dyrektor Zespołu Edukacji i Finansów Oświaty Aneta Furmańska przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Szkoły Muzycznej I stopnia w Sadku wraz 

z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. h ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2017 r., poz. 1875 ze zm.) do wyłącznej właściwości rady 

gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających 

zakres zwykłego zarządu, dotyczących tworzenia, likwidacji i reorganizacji przedsiębiorstw, 

zakładów i innych gminnych jednostek organizacyjnych oraz wyposażania ich w majątek. 

Natomiast art. 8 ust. 17 ustawy z dnia 14 grudnia 2016r.- Prawo oświatowe (Dz. U. z 2017 r., 

poz. 59 ze zm.) stanowi, że jednostki samorządu terytorialnego mogą zakładać i prowadzić 

szkoły i placówki, których prowadzenie nie należy do ich zadań własnych, po zawarciu 

porozumienia z jednostką samorządu terytorialnego, dla której prowadzenie danego typu szkoły 

lub placówki jest zadaniem własnym, a w przypadku szkół artystycznych - z ministrem 

właściwym do spraw kultury i ochrony dziedzictwa narodowego. Mając na uwadze powyższe, 

do kompetencji Rady Miejskiej w Szydłowcu należy podjęcie uchwały w sprawie zamiaru 

utworzenia Szkoły Muzycznej I-go stopnia, na podstawie której Burmistrz Szydłowca jest 

umocowany do podjęcia wszystkich czynności przygotowawczych zmierzających do 

utworzenia szkoły, w tym zawarcia stosownego porozumienia z Ministrem Kultury 

i Dziedzictwa Narodowego. Projekt utworzenia Szkoły Muzycznej I-go stopnia w Sadku jest 

odpowiedzią na zapotrzebowanie lokalnej społeczności Gminy Szydłowiec jak i gmin 

ościennych, zainteresowanej stworzeniem warunków wszechstronnego rozwoju uczniów 

w zakresie edukacji muzycznej. Szkoły muzyczne I-go stopnia dają podstawy wykształcenia 
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muzycznego, stanowią przygotowanie do kolejnego etapu kształcenia zawodowego, odgrywają 

ogromną rolę w procesie umuzykalniania. Ponadto oprócz działalności dydaktycznej prowadzą 

działalność koncertową oraz organizują liczne konkursy muzyczne. Utworzenie samorządowej 

szkoły muzycznej posiadającej status placówki publicznej nie tylko spełni oczekiwania 

społeczne, ale przede wszystkim stanowić będzie atrakcyjną ofertę edukacyjną dla dzieci 

utalentowanych muzycznie i co ważne ofertę niezależną od statusu materialnego rodziców. 

Przyczyni się to niewątpliwie do większego rozwoju ruchu artystycznego w Gminie 

Szydłowiec. Przedstawiona uchwała ma charakter intencyjny, pozwalający na podjęcie 

dalszych działań niezbędnych w celu utworzenia Szkoły Muzycznej I –go stopnia w Sadku. 

Wobec powyższego podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione. 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskami. 

Wniosek Nr 1  

W związku z projektem uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Szkoły Muzycznej I 

stopnia w Sadku Komisja Edukacji wnioskuje o zabezpieczenie w budżecie środków 

finansowych w wysokości 100.000 zł na zakup instrumentów muzycznych. 

 

Wniosek Nr 2 

W związku z projektem uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Szkoły Muzycznej I 

stopnia w Sadku Komisja Edukacji wnioskuje o zabezpieczenie w budżecie środków 

finansowych na funkcjonowanie Szkoły Muzycznej I stopnia w Sadku od września do 

grudnia 2018 roku. 

 

Radny Maciej Kapturski stwierdził, że Rada Miejska po raz drugi idzie w kierunku powołania 

szkoły muzycznej w Sadku. Chciałby się odnieść do pisma, które poprzednim razem zostało 

nadesłane do Rady Miejskiej z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Zapytał 

Burmistrza Szydłowca czy sprawy ujęte w ww. piśmie dotyczące odmowy utworzenia tej 

szkoły na terenie gminy Szydłowiec uległy zmianie i poczyniono jakieś środki ku temu aby 

zniwelować rzeczy wskazane przez Ministerstwo, które zostało uznane za nieodpowiednie 

m. in. bazę lokalową, kadrę pedagogiczną, instrumenty muzyczne. Czy miasto poczyniło jakieś 

kroki, aby poprawić tę sytuację. Zapytał jakie czynności zostały podjęte aby ta uchwała 

intencyjna i ten zamiar utworzenia szkoły muzycznej w Sadku doszedł do skutku.  

 

Burmistrz Artur Ludew odpowiadając rademu M. Kapturskiemu stwierdził, że przede 

wszystkim należałoby odczytać pełną treść przeciwskazań wymienionych w piśmie 

z Ministerstwa. Odczytał treść pisma z Ministerstwa: ,,...Proponowana przez wnioskodawcę 

baza lokalowa nie spełnia wymagań dla szkoły muzycznej ze względu na bardzo małe sale, 

w których mogłyby się odbywać zajęcia edukacyjne. Ponadto postępowanie opiniodawcze 

wykazało brak dokumentów wskazujących na posiadanie instrumentów muzycznych, problemy 

z zatrudnieniem odpowiedniej kadry dydaktycznej oraz, że sieć szkół w najbliższej okolicy 

Gminy Szydłowiec jest mocno rozbudowana i zapewnia okolicznym mieszkańcom szeroki 

dostęp do edukacji artystycznej: Państwowa Szkoła Muzyczna I stopnia w Skarżysku – 

Kamiennej (oddalona o 11 km), Szkoła Muzyczna I stopnia w Ruszkowicach (28 km), Zespół 

Szkół Muzycznych oraz Państwowa Szkoła Muzyczna I stopnia w Radomiu (32 km), 

Państwowa Szkoła Muzyczna I stopnia w Starachowicach (33 km), Państwowa Szkoła 

Muzyczna w Końskich (38 km), Zespół Państwowych Szkół Muzycznych w Kielcach (48 km). 

Ze względu na powyższe zmuszony jestem uprzejmie poinformować, że brak jest podstaw do 

utworzenia szkoły muzycznej I stopnia w Sadku”.  
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Jeżeli miałby się ustosunkować do tych braków to nikt nie jest w stanie zwiększyć  odległości 

między tymi placówkami, ani mieć jakikolwiek wpływ na ich funkcjonowanie. Czy 

wymienione placówki są blisko Szydłowca można by w tym przedmiocie dyskutować. 

Osobiście jako rodzic, który pracuje nie byłby w stanie pogodzić obowiązków służbowych 

i rodzinnych z zawiezieniem dziecka np. do szkoły do Radomia, Ruszkowic czy Skarżyska. 

Kwestia odległości do innych placówek jest do omówienia. Występuje ustawowy zapis, że na 

terenie jednego powiatu może istnieć jedna szkoła muzyczna, Gmina tego zapisu będzie się 

trzymała i będzie argumentowała utworzenie takiej szkoły pod tym względem. Odnosząc się 

do sal dydaktycznych uważa, że był to argument aby wykazać coś ponad te odległości do szkół, 

dlatego odbyła się wizyta studyjna w innej szkole muzycznej i w porównaniu w szkole w Sadku 

występują bardzo dobre warunki, w których mogłyby się odbywać zajęcia.  

Kadra pedagogiczna już jest, zgłaszały się osoby które deklarują chęć pracy.  

Natomiast jeżeli chodzi o instrumenty muzyczne, Gmina jest po rozeznaniu w tym przedmiocie. 

Występuje możliwość wypożyczenia instrumentów z wypożyczali sprzętu muzycznego. 

Wiadome jest, że bez zgodny, Gmina nie będzie inwestowała w sprzęt muzyczny, ponieważ 

nie byłoby co w późniejszym okresie z nim zrobić. Występuje deklaracja firmy, która zajmuje 

się wypożyczaniem takiego sprzętu muzycznego do prowadzenia takiej placówki. Można 

wypożyczyć i na piśmie można zadeklarować, że taki sprzęt jest dostępny i będzie 

udostępniony przez profesjonale wypożyczalnie sprzętu muzycznego. Takie rozeznanie zostało 

przez Gminę zrobione.  

 

Radna Dorota Jakubczyk stwierdziła, że po wysłuchaniu wniosków Komisji Edukacji nie 

mają one żadnej treści, ani merytorycznej ani rachunkowej, ani uzasadnienia. Wnioski zostały 

zgłoszone tak ,,ad hoc” i zostały przegłosowane. W pewnym stopniu to urąga pozycji tej Rady. 

Według radnej należałoby się na początku zastanowić nad tym, że szkoły muzyczne są szkołami 

specjalnymi i należałoby się pochylić nad utworzeniem rozdziału 80132 w budżecie Gminy. 

Należałoby posiadać konkretną kalkulację, jakiś kosztorys. Nie można tak po prostu 

wnioskować o kwotę 100.000 zł, a może to będzie kosztowała 60.000 zł. Radni nie posiadają 

takiej wiedzy ani merytorycznego uzasadnienia.  

Drugi wniosek także jest zupełnie nie na miejscu, aby zabezpieczyć w budżecie kwotę za 

miesiące od września do grudnia. Zapytała jakie to środki w podziale klasyfikacyjnej. Komisja 

Edukacji powinna chociaż określić pochodne tych środków, jakieś obowiązujące odpisy oraz 

jakieś koszty funkcjonowania tej szkoły. Zapytała jak zareagowałby na to Regionalna Izba 

Obrachunkowa, ponieważ taką decyzję by zakwestionowała skoro nie powstała jeszcze taka 

szkoła. Nie można w  takim przypadku tworzyć czegoś w budżecie lub obrocie prawnym, 

czegoś czego jeszcze nie ma i nie wiadomo czy powstanie.  Jakaś obsada,  kalkulacje, 

przybliżenia, arkusze byłyby na miejscu i świadczyły że Komisja Edukacji przyłożyła się do 

pracy. Takie wnioski miałyby jakiś sens. Komisja powinna poprosić Skarbnik Gminy i z nią 

porozmawiać jakby to wyglądało pod względem technicznym. Wnioski Komisji są 

przedwczesne i nie na miejscu. Wolne środki są w budżecie i nadejdzie stosowny moment, 

kiedy przyjdą konkrety, wtedy zostaną one zabezpieczone. Wszystkim zależy aby ta szkoła 

powstała i aby funkcjonowała. Wszyscy dążą do tego samego celu, ale należałoby postępować 

zdrowo rozsądkowo.  

Pod publikę zostały rzucone te wnioski, że jedni radni chcą a drudzy nie chcą. Nie powinno się 

postępować w ten sposób.  

 

Radny Marek Plewa oznajmił, że pojmuje wnioski z Komisji jako przejaw troski o to aby 

powołana szkoła miała finanse na swoją działalność. Podziela jednak zdanie radnej 

D. Jakubczyk, że są to wnioski przedwczesne, ponieważ Rada podejmuje uchwałę intencyjną 

ws. utworzenia tej szkoły.  Jeżeli będzie już zgoda z Ministerstwa na to aby tę szkołę powołać 



10 
 

to nastąpi następny etap uchwalania zmian w budżecie dot. zabezpieczenia środków. Wnioski 

na obecną chwilę są niezasadne.  

 

Burmistrz Artur Ludew poinformował, że Gmina jest przygotowana na zabezpieczenie 

środków na funkcjonowanie szkoły muzycznej i jeżeli zajdzie taka potrzeba to takie środki do 

budżetu zostaną wprowadzone.  

Odnosząc się do całej sytuacji związanej z zamiarem utworzenia szkoły muzycznej, Gmina 

otrzymała negatywną opinię w zeszłym roku, można było zrezygnować z dalszych prac 

i dalszego starania w tym temacie. Nawet dotarły do Burmistrza głosy, że Gmina naraża się 

w przypadku decyzji negatywnej że będzie to porażka szydłowieckiego samorządu. Uważa, że 

nie ma nic do stracenia. Wykazywany jest stan faktyczny, w którym Gmina pokazuje, że jest 

przygotowana na zrobienie czegoś dobrego dla społeczeństwa Szydłowca. Wobec powyższego 

cały czas będzie Gmina próbować. Zrezygnowanie w ocenie Burmistrza byłoby grzechem 

zaniechania,  bez względu na to jaki będzie końcowy efekt.  

 

Radna Anna Majstrak stwierdziła, że Komisja Edukacji nie miała zamiaru od razu kupować 

instrumentów muzycznych, ale radni z tej Komisji chcieli zaznaczyć, aby takie środki wystąpiły 

w budżecie, które będą potrzebne na zakup czy wypożyczanie tych instrumentów.  Tak samo 

sytuacja się ma w sprawie prowadzenia takiej szkoły. Wiadome jest że od września do grudnia 

samorząd musi przeznaczyć środki na prowadzenie szkoły. Gmina nie otrzyma dotacji 

i wszystkie środki powinny zostać zabezpieczone przez samorząd.  

 

Przewod. obrad oznajmił, że deklaracje są jasne, ale przypomniał, że wszystkie wnioski 

zwłaszcza te które mają wpływ na budżet Gminy powinny zostać poparte źródłem finansowania 

a w tym momencie takiego finasowania nie ma. Uważa jednak, że zamiar Rady jest oczywisty 

i ta intencja jest słuszna. Ma nadzieje, że doczeka się pozytywnego finału.  

 

Wniosek nr 1 poddano pod głosowanie: 

za – 6 głosów, przeciwnych – 6 głosów, wstrzymujących się - 1 głos.  

 

Wniosek został odrzucony. 

 

Wniosek nr 2 poddano pod głosowanie: 

za – 6 głosów, przeciwnych – 6 głosów, wstrzymujących się - 1 głos.  

 

Wniosek został odrzucony. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 13 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 6f.  

Przewod. RM Marek Artur Koniarczyk przedstawił projekt uchwały Komisji Rewizyjnej  

w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie odpowiedzi 

na skargę sygn. akt VIII DK/28/17 Prokuratury Rejonowej w Przysusze Ośrodek Zamiejscowy 

w Szydłowcu dot. uchwały Nr 135/XXI/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 17 czerwca 

2016 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 54 § 2 ustawy z dnia 30 sierpnia 2002 r. 

Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (Dz. U. z 2017 roku, poz. 1369 ze zm.) 

organ którego działanie jest przedmiotem skargi, (w przedmiotowej sprawie organem tym jest 

Rada Miejska w Szydłowcu) przekazuje skargę sądowi wraz z aktami sprawy i odpowiedzią na 
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skargę. Organ w zakresie swojej właściwości może postanowić o jej uwzględnieniu do dnia 

rozpoczęcia rozprawy, albo nie uwzględnić skargi. W świetle powyższego zasadne jest 

przekazanie skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie z wnioskiem 

o jej oddalenie, ponieważ Rada Miejska w Szydłowcu nie uwzględniła skargi Prokuratury 

Rejonowej w Przysusze Ośrodek Zamiejscowy w Szydłowcu dot. uchwały Nr 135/XXI/16 

Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 17 czerwca 2016 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Szydłowiec. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 9 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się - 4 głosy. 

 

Ad 7. 

Wiceprzewodniczący RM Józef Jarosiński złożył zapytanie w sprawie: 

 Drogi Szydłówek pod Lasem do ronda przy ul. Jastrzębskiej, został tak ustawiony znak 

tj. zakaz ruchu wszelkich pojazdów na odcinku 100 metrów. Znak ten został 

usytuowany na wysokości Państwa B███, naprzeciw nowo budowanego domu. 

Mieszkańcy pytają czy to jest zakaz wjazdu na tę budowę czy coś innego. Nikt nie wie 

czego dotyczy ten znak. Jeżeli ten znak nie służy czemuś konkretnemu zwrócił się 

o jego usunięcie.  

 Sołectwa Szydłówek II zostały tam postawione tabliczki przy drodze, kierunkujące ruch 

jaki się odbywa na tych drogach z drogi wojewódzkiej 727. Natomiast tablica z nazwą 

miejscowości i z numerami domów została zdjęta. Zwrócił się w imieniu sołtys 

i mieszkańców o powtórne ustawianie tego znaku.  

 

Radny Leszek Jakubowski zwrócił się w imieniu mieszkańców sołectwa Świniów do 

Burmistrza Szydłowca o nawiezienie tłucznia na drogę biegnącą od drogi powiatowej przez 

sołectwo Świniów do sołectwa Zastronie. Stan tej drogi jest zły. Fundusz sołecki został 

przeznaczony na inne cele tj. na wykonanie projektu tej drogi. Poprosił o interwencję i pomoc 

mieszkańcom.  

 

Przewod. RM Marek Artur Koniarczyk zwrócił się do Burmistrza Szydłowca w sprawie 

uchwały, która obowiązuje w Gminie Szydłowiec tj. Uchwały Nr 197/XXX/05 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 29 kwietnia 2005 r. w sprawie zaopiniowania projektu Planu Aglomeracji 

dla Gminy Szydłowiec. Występuje zapis w Dzienniku Ustaw mówiący o rozporządzeniu 

Ministra Środowiska z dnia 22 lipca 2014 r. w sprawie sposobu wyznaczania obszaru i granic 

aglomeracji, który został zapisany zgodnie z ustawą – Prawo wodne. Ustawa ta zmieniła swoje 

brzmienie i należałoby podjąć pracę nad nową uchwałą, która by obowiązywała w Gminie 

Szydłowiec, ponieważ w poprzedniej jest bardzo dużo rzeczy, które wymagają zmian, również 

w kontekście sieci kanalizacyjnej, która zmieniała się od 2005 roku. Ponadto występuje szereg 

nieaktualnych zapisów. Zwrócił się o podjęcie prac przez odpowiedni referat Urzędu 

Miejskiego. Jest to niezmiernie potrzeby dokument w Gminie Szydłowiec.  

 

Radny Krzysztof Gula zwrócił się o interwencję w sprawie ul. Małej, ul. Dworskiej, 

ul. Kwiatowej, ul. Zielonej praktycznie jest to cała Stara Wieś. Radni byli ostatnio na 

posiedzeniu komisji wyjazdowej i trudno było tymi drogami przejechać. Sami członkowie 

Komisji starali się tam przejechać bez uszkodzenia samochodu. Zwrócił się z prośbą 
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o interwencję w tej sprawie. Na obecnej sesji głosował przeciwko zmianom w budżecie, 

ponieważ występowały tam zapisy, które radnemu się nie podobały. 

Zwrócił się także o interwencje ws. parku przy trasie S7, aby został on posprzątany. Należałoby 

ten park w jakiś sposób utrzymywać w czystości, może powinna tam częściej jeździć policja.  

 

Ad 8.  

Burmistrz Artur Ludew oznajmił, że wszystkie interpelacje dotyczyły spraw porządkowych 

dlatego zleci je odpowiednim służbom, aby w miarę możliwości jak najszybciej zareagowały 

na te wszystkie nieudogodnienia.  

Odpowiadając w temacie aglomeracji już odbyły się rozmowy przy okazji budowy 

przydomowych oczyszczali, że będzie potrzeba aktualizacji tego dokumentu i myśli, że 

niedługo przystąpi się do prac nad tą uchwałą.  

Odnosząc się do parku przy trasie S7 przypomniał, że park ten nie jest własnością Gminy 

Szydłowiec i Gmina nie może swoim kosztem sprzątać tego parku lub kosić tam trawy. Polecił, 

aby w przypadkach które wymagają interwencji Gminy, aby to czynić m. in. sprzątania 

i obciążania za to kosztami właściciela parku. Nie miał żadnych sygnałów, że wystąpiła 

potrzeba aby tam referat Urzędu Miejskiego sprzątał. Z tego co widział park jest pokoszony 

i posprzątany. Jeżeli wystąpią sygnały od mieszkańców to zostaną wysłani tam pracownicy do 

posprzątania tego terenu z jednoczesnym obciążeniem za to właściciela parku.   

 

Sołtys wsi Chustki Halina Zawadzka zwróciła się o udzielenie informacji w jakim czasie 

w miejscowości Chustki ruszy realizacja funduszu sołeckiego.  

 

Burmistrz A. Ludew odpowiadając poinformował, że po zasięgnięciu opinii z Wydziału 

Zagospodarowania Przestrzennego i Inwestycji zostanie udzielona sołtys odpowiedź. Rozumie 

że chodzi o budowę świetlicy wiejskiej, myśli że prace powinny się rozpocząć już niebawem. 

Plac budowy został już przekazany a środki finansowe zabezpieczone. W sezonie letnim 

wszystkie zaplanowane prace zostaną wykonane.  
 

Ad 9. 
Przewod. obrad poinformował, że w okresie między sesjami do Rady wpłynęły pisma: 

 Pismo z dnia 8 marca 2018 r. od Roberta M████ w sprawie skargi na Burmistrza 

Szydłowca, 

 Pismo z dnia 16 marca 2018 r. do Roberta M████ od Przewodzącego Komisji 

Rewizyjnej Adama Pietrasa ws. informacji o posiedzeniu Komisji Rewizyjnej na której 

będzie rozpatrywana skarga na Burmistrza,  

 Pismo z dnia 19 marca 2018 r. do Komisarza Wyborczego od Przewodniczącego RM 

Marka Artura Koniarczyka ws. przekazania podjętych uchwał ws. obwodów i okręgów 

wyborczych, 

 Pismo z dnia 20 marca 2018 r. do Mariana S████ od Przewodniczącego RM Marka 

Artura Koniarczyka ws. odpowiedzi na pismo dot. zmiany nazwy ul. Wschodniej oraz 

przekazanie pomnika Jana Pawła II, 

  Pismo z dnia 23 marca 2018 r. do mieszkańców ulicy Górnej od Przewodniczącego 

RM Marka Artura Koniarczyka ws. podziału gminy Szydłowiec na okręgi wyborcze, 

 Pismo z dnia 23 marca 2018 r. do Regionalnej Izby Obrachunkowej ws. informacji 

o niewnoszeniu przez Radę Miejską skargi do sądu administracyjnego,  

 Pismo z dnia 27 marca 2018 r. do radnego Krzysztof Gula od Przewodniczącego RM 

Marka Artura Koniarczyka ws. odpowiedzi na zapytanie ustne sformułowane na 

poprzedniej sesji,  
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 Pismo z dnia 28 marca 2018 r. od Komisarza Wyborczego w Radomiu ws. wygaszenia 

mandatu Burmistrza Szydłowca,  

 Pismo z dnia 9 kwietnia 2018 r. do Burmistrza Szydłowca od Przewodniczącego RM 

Marka Artura Koniarczyka ws. przekazania do Kancelarii Prawnej pisma od Komisarza 

Wyborczego z dnia 28 marca 2018 r., 

 Pismo z dnia 4 kwietnia 2018 r. od Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Warszawie Wydział VIII Zamiejscowy w Radomiu ws. zawiadomienia o posiedzeniu 

Sądu, 

 Pismo z dnia 16 kwietnia 2018 r. od Młodzieżowej Rady Miejskiej ws. zmiany cennika 

wypożyczania rowerów miejskich, 

 Pismo z dnia 16 kwietnia 2018 r. od Towarzystwa Patriotycznego imienia księdza 

Romana Kotlarza w Szydłowcu ws. nadania nazwy ulicy w Szydłowcu imieniem 

księdza Romana Kotlarza, 

 Pismo z dnia 17 kwietnia 2018 r. do Zofii i Roberta M████ ws. przekazania wyciągu 

z protokołu posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbytego w dniu 21 marca 2018 r., 

 Pismo z dnia 11 kwietnia 2018 r. od Starosty Legionowa ws. Mistrzostw Mazowsza 

Samorządów w Piłce Nożnej, 

 Pismo z dnia 19 kwietnia 2018 r. od Dyrektor PSP w Sadku im. Janusza Kusocińskiego 

w Sadku Jolanty Kozłowskiej do Przewodniczącego RM Marka Artura Koniarczyka 

ws. objęcia honorowym patronatem i ufundowanie nagród w konkursie ,,Łamigłówki 

matematyczne”.  

 

Ad 10. 

Radny Marek Plewa stwierdził, że wszyscy z pewnością słyszeli, że w ubiegłym tygodniu 

dotknęła go katastrofa. Pożar spalił mu cały dobytek, który znajdował się w budynku 

gospodarczym. Powiedział o tym ponieważ bardzo serdecznie chciałby podziękować i wyrazić 

najszczersze wyrazy uznania za akcję straży pożarnej. Dzięki ofiarnym zaangażowaniu 

strażaków nie doszło do spalenia budynku mieszkalnego, który znajdował się nieopodal. 

Interwencja straży była błyskawiczna, były aż cztery jednostki. Dwie z PSP oraz dwie z OSP 

z Woli Korzeniowej i Dobruta. Dopiero teraz kiedy widział całą akcję docenia jak ważna 

jest obecność straży i ich służba. Bardzo podziękował wszystkim strażakom za pomoc.  

 

Przewod. RM Marek Artur Koniarczyk poinformował, że w dniu 25 kwietnia 2018 r. 

odbędzie się kolejne posiedzenie Komisji doraźnej ds. zmiany statutów sołectw Gminy 

Szydłowiec, zaprosił na posiedzenie wszystkich sołtysów.  

 

Radny Adam Pietras przedstawił informację Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z czynności przeprowadzonych przez Komisję w sprawie zbadania sprawy 

dotyczącej wniosku o wszczęcie procedury wygaszenia mandatu Burmistrza Szydłowca Artura 

Ludwa w związku z pismem Komisarza Wyborczego DR -513/18/18 z dnia 28.03.2018 r. 

Komisja Rewizyjna w przedmiotowej sprawie spotkała się dwukrotnie w dniach 11 i 17 

kwietnia 2018 r. 

Po wnikliwym zapoznaniu się i zbadaniu wszystkich dokumentów związanych 

z przedmiotowym wnioskiem, biorąc pod uwagę oświadczenia złożone przez dwóch 

mieszkańców Gminy Szydłowiec tj. Panów Reńka Mamlę oraz Eugeniusza Szcześniaka, 

w związku z opinią przedłożoną przez niezależną Kancelarię Prawną, Komisja Rewizyjna Rady 

Miejskiej w Szydłowcu uznała, że wniosek w sprawie wszczęcia procedury wygaszenia 

mandatu Burmistrza Szydłowca Artura Ludwa pozostawia bez dalszego biegu. Wniosek 
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jest niemożliwy do rozpoznania z przyczyn proceduralnych, a także niezasadnych z powodu 

braku przesłanki materialnej wymaganej do jego uwzględnienia.  

Komisja z własnej inicjatywy przeprowadziła postępowanie wyjaśniające w w/w sprawie na 

podstawie którego ustaliła: 

1. Wniosek w sprawie wszczęcia procedury wygaszenia mandatu Burmistrza Szydłowca 

Artura Ludwa skierowany do Wojewody Mazowieckiego nosi cechy anonimu (brak 

Pesel, adresu zamieszkania). 

2. Podpisy pod wnioskiem, zgodnie ze złożonymi oświadczeniami przez mieszkańców 

Rajmunda Mamlę i Eugeniusza Szcześniaka nie zostały przez nich złożone, co winno 

prowadzić do dalszego postępowania karnego w tej sprawie. 

3. Biorąc pod uwagę opinię niezależnej Kancelarii Prawnej w przedmiotowej sprawie 

Komisja Rewizyjna uznała, że Zakład Ubezpieczeń Społecznych nie jest organem 

administracji rządowej lecz państwową jednostką organizacyjną, ponadto w świetle 

wykładni przebywanie na urlopie bezpłatnym oznacza, że pracownik zwolniony jest 

z jakichkolwiek obowiązków wobec pracodawcy, zaś pracodawca wyraża zgodę 

wyłączenie na powrót pracownika do świadczenia pracy po zakończeniu urlopu. Zatem 

zatrudnienie pracownika, wynikające z jego stosunku pracy ulega zawieszeniu na okres 

korzystania z urlopu bezpłatnego, co oznacza, że w okresie urlopu bezpłatnego 

pracownik nie łączy zatrudnienia u innego pracodawcy z wykonywaniem funkcji 

w samorządzie terytorialnym.  

W związku z powyższym brak jest podstaw prawnych do podjęcia uchwały stwierdzającej 

wygaśnięcie z mocy prawa mandatu Burmistrza Szydłowca Artura Ludwa.  

 

Burmistrz Artur Ludew odniósł się do anonimu na jego osobę, powtórzył wszystko to co już 

powiedział na Komisji Rewizyjnej. Przypomniał, że ZUS nie zalicza się do administracji 

rządowej, jest to wyodrębniona jednostka administracyjna posiadająca statut oraz regulamin. 

Organem zarządzającym ZUSem jest prezes zarządu oraz zarząd a także komisja rewizyjna. 

ZUS jest instytucją państwową i publiczną, ale nie jest instytucją administracji rządowej a to 

z punktu widzenia prawnego jest ogromna różnica. Odnosząc się do przebywania na urlopie 

bezpłatnym, który skutecznie usuwa kolizję dotyczącą zatrudnienia. Nie może być w tym 

przypadku mowy o jakimkolwiek naruszeniu prawa. Prawo zostało naruszone przez osoby 

którzy ten anonim podpisały, ponieważ podpisali imionami i nazwiskami innych osób, pod 

które się podszyli. Zastanawia się jak daleko można się posunąć, aby komuś zaszkodzić, co 

jeszcze można zrobić i jak nisko można upaść. Od początku kadencji cały czas nie ustają donosy 

i pomówienia, które nie dotyczą sfery publicznej ale sfery osobistej i rodzinnej ,,jest to dno 

dna”. Rozumie, że pewne osoby nie widzą go na tym stanowisku i pewnie chciałby go na tym 

stanowisku zastąpić lub widzą inne osoby, które mogłyby piastować ten urząd, ale uważa, że 

nie tędy droga. Cała nagonka która się nawarstwia uznaje, że wszystko co jest robione wspólnie 

z Radą Miejską świadczy, że idzie się w dobrym kierunku. Ludzie szukają takich metod na 

pozbycie się jego osoby.  

 

Przewod. RM Marek Artur Koniarczyk przekazał podziękowania za życzenia wielkanocne, 

które napłynęły od: Szefa Gabinetu Politycznego Prezesa Rady Ministrów Marka Suskiego, 

Wicemarszałka Senatu Adama Bielana, Posłów do Europarlamentu Zbigniewa Kuźmiuka, 

Posła RP Dariusza Bąka, Burmistrza Szydłowca z pracownikami, Starosty Szydłowieckiego 

z Przewodniczącą Rady Powiatu, Wójta z Nadarzyna i Przewodniczącego Rady,  Wójta Gminy 

Jastrząb, Dyrektor Ludowych Instrumentów Muzycznych w Szydłowcu, Parafii Matki Bożej 
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Ostrobramskiej w Skarżysku - Kamiennej, Stowarzyszenia Diabetyków, Związku Żołnierzy 

AK Koła z Szydłowca, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Powiatowej Komendy Policji, 

Państwowej Straży Pożarnej, OSP z Majdowa, Centrum Kształcenia Zawodowego 

i Ustawicznego, od wszystkich placówek oświatowych z Gminy Szydłowiec oraz Powiatu 

Szydłowieckiego, Żłobka Miejskiego w Szydłowcu, Warsztatów Terapii Zajęciowej, 

z placówek niepublicznych ,,Akademii Tygrysków”, Zespołu ,,Kumosie”, Wodociągów 

i Kanalizacji Sp. z o.o. oraz wiele życzeń przekazanych osobiście, drogą telefonicznie oraz 

mailową.  

 

Ad 11. 

Na tym porządek LXV sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam LXV sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął LXV sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1230 do godz. 1420 

 

Rada podjęła uchwały: XLV/300/18, XLV/301/18, XLV/302/18, XLV/303/18, XLV/304/18, 

XLV/305/18.  

 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak. 

 
Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

 

 

 
Na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej z dnia 6 września 2001 r. (Dz. U. 

z 2016 r., poz. 1764) oraz w związku z art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych 

osobowych (Dz. U. z 2016 r., poz. 922 ze zm.). W publikowanym protokole wyłączono jawność 

informacji publicznej w zakresie danych osobowych, działając w interesie osób fizycznych.  

 

Wyłączenia dokonał Łukasz Stasiak – Inspektor Biura Rady Miejskiej w Szydłowcu. 
 

 


